
 

 

Aan de gemeenteraad 
 
 
 

 

 
 
 
Geachte leden van de raad, 
 
In deze brief informeren wij u over de bevindingen van de Functionaris 
Gegevensbescherming over 2024.  
 
Aanleiding  
Onder verantwoordelijkheid van zowel het college van burgemeester en 
wethouders, de burgemeester, als de gemeenteraad (griffie) vindt een groot aantal 
verwerkingen van persoonsgegevens plaats. De Autoriteit Persoonsgegevens (AP) 
houdt toezicht op de naleving van de privacyregels in Nederland. De Functionaris 
Gegevensbescherming (FG) ziet erop toe dat intern de Algemene verordening 
gegevensbescherming (AVG) en de Wet politiegegevens (Wpg) worden nageleefd. De 
uitvoerende taken liggen bij de Privacy Officer (PO).  
 
De FG brengt jaarlijks een verslag uit van haar bevindingen en doet hierin 
aanbevelingen. Het jaarverslag is bedoeld voor zowel de directie als de drie 
bestuursorganen van de gemeente. In deze jaarrapportage staat beschreven welke 
acties en maatregelen de gemeente in 2024 heeft genomen om de doelstellingen en 
beginselen uit de AVG en de Wpg te behalen en te waarborgen. Ook bevat dit 
document aandachtspunten en actiepunten. Adequaat omgaan met 
persoonsgegevens is een blijvend proces en zal dan ook aandacht blijven vergen van 
zowel bestuur, management als medewerkers. 
 
FG-jaarverslag 2024 
De Functionaris Gegevensbescherming (FG) doet verslag van haar bevindingen naar 
aanleiding van het in 2024 uitgevoerde toezicht in het kader van de AVG en de Wpg. 
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Als norm en meetlat fungeert daarbij het AVG-borgingsproduct van de Vereniging 
Nederlandse Gemeenten (normenkader)1.  
 
De FG constateert met tevredenheid dat o.a. de volgende stappen zijn gezet:  

• Overeenkomsten op het gebied van privacy zijn herzien waar nodig;  
• Door vergroten van bewustwording is er meer aandacht voor 

bewaartermijnen;  
• Met behulp van de E-learning ARDA is organisatie breed gewerkt aan het 

vergroten van het bewustzijn rond informatiebeveiliging en privacy;  
• Er is aandacht voor eigenaarschap op het gebied van privacy en 

informatiebeveiliging. 
 
 
Aanbevelingen 
De aanbevelingen in het FG-jaarverslag gaan vooral over het bereiken van meer 
medewerkers met onze bewustwordingsacties en het optimaliseren van processen en 
het nog verder inbedden hiervan in de organisatie.  
 
Voor 2025 heeft de FG de volgende aanbevelingen gedaan:  

• Het huidige privacybeleid aanpassen;  
• In blijven zetten op het verhogen van het privacy bewustzijn;  
• Blijvende aandacht voor het tijdig uitvoeren en herzien van risico  

inventarisaties; de DEPIA’s (Data en Data-ethische Privacy Impact Analyse) 
en het actualiseren van het Register van verwerkingen.  

 
Hieronder wordt aangegeven welke acties het college heeft gedaan naar aanleiding 
van deze aanbeveligen: 
 

• Het huidige privacybeleid aanpassen  
Het huidige privacybeleid is opgesteld op het moment van inwerkingtreding van de 
AVG. Het beleid past niet meer bij de uitdagingen van de organisatie op het gebied 
van gegevensbescherming. Zo zal het gebruik van algoritmes, hoe gemeente 
Leeuwarden omgaat met experimenten vanuit de Leeuwarder Digitale Agenda (LDA) 
en data-ethiek worden toegevoegd. Ook zal het huidige addendum rondom de Wpg 
worden opgenomen in het privacybeleid.  De verwachting is dat het aangepaste 
privacybeleid in het 4e kwartaal van 2025 kan worden vastgesteld.  
 

• In blijven zetten op het verhogen van het privacy bewustzijn  
Kennis, houding en gedrag (awareness) zijn nog steeds de belangrijkste pijlers in de 
privacybescherming. Hierin is in 2024 verder geïnvesteerd, onder andere via Arda, 
een privacy quiz en workshops door de Privacy-Officers (AVG in Vogelvlucht).  
 
Het blijft een uitdaging om alle collega’s te bereiken en ervoor te zorgen dat ook 
nieuwe medewerkers aangehaakt blijven. Gelet hierop zal eind 2025 in 

 
1 Borgingsproduct 3.0 - Informatiebeveiligingsdienst 

https://www.informatiebeveiligingsdienst.nl/product/avg-borgingsproduct-3-0-toetsingskader/
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samenwerking met P&O bij de onboarding meer aandacht worden gegeven aan 
gegevensbescherming voor onze medewerkers en zal er een leerlijn voor 
leidinggevenden worden ingericht. 
 

• Blijvende aandacht voor het tijdig uitvoeren en herzien van DEPIA’s en 
het actualiseren van het Register van verwerkingen 

Bij de meeste nieuwe verwerkingen en experimenten voert de gemeente een DEPIA 
uit, als dat nodig of gewenst is. Helaas is ook wel gebleken, dat er al met een 
verwerking is gestart, terwijl de DEPIA nog niet (volledig) is uitgevoerd. Bovendien 
verloopt het driejaarlijks herzien van de DEPIA’s niet soepel. Deels ligt dat aan 
onervarenheid met het proces, deels ligt het ook aan beschikbare tijd.  
 
Vaak wordt er wel gestart, maar is het afronden van de (herziene) DEPIA een 
langdurig proces. Het kan dan zijn, dat risico’s van het proces niet tijdig in kaart 
zijn gebracht, evenals de mitigerende maatregelen. Daarom worden extra middelen 
ingezet om de uitvoering van nieuwe DEPIA’s en herziening van bestaande DEPIA’s 
op orde te krijgen.  
 
Het Register van verwerkingen is een overzicht van alle verwerkingen waarbij 
persoonsgegevens worden gebruikt, met daarbij informatie over onder andere de 
wettelijke grondslag en bewaartermijnen. Net als bij de DEPIA’s, is onderkend dat 
het actualiseren van het Register meer tijd en aandacht vraagt van de organisatie. 
Ook hiervoor worden dan ook extra middelen ingezet. 
 
 
Overige bevindingen  
In 2024 zijn er 83 datalekken gemeld. Van deze datalekken zijn er 33 gemeld bij de 
Autoriteit Persoonsgegevens. Dat betekent dat deze 33 meldingen mogelijk risico’s 
hebben gevormd voor de rechten en vrijheden van de betrokkenen. Te denken valt 
aan brieven met daarin naam en adresgegevens en BSN die naar verkeerde personen 
zijn gestuurd, emails die in CC gestuurd zijn, terwijl dat in BCC moest zijn.   
 
 
Wet politiegegevens (Wpg)  
Het college van burgemeester en wethouders is ook verwerkingsverantwoordelijke 
voor het verwerken van persoonsgegevens bij handhavingsactiviteiten van Boa’s, 
waarbij opsporing van een strafbaar feit aan de orde is. Het gaat hierbij om de 
volgende domeinen: Openbare ruimte, Leerplicht en Sociale recherche.  
 
De FG is op grond van de Wpg belast met het toezicht en dient jaarlijks een verslag 
op te stellen van haar bevindingen. De externe audit voor 2025 is in voorbereiding. 
De verwachting is dat er nog wat aandachtspunten zijn, die de nodige inzet zullen 
vragen. Nadat de resultaten bekend gemaakt zijn, zal er per domein een plan 
worden opgesteld om deze aandachtspunten gestructureerd op te pakken.  
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FG-aanbevelingen voor 2025 en verder  
Het is belangrijk dat gemeente Leeuwarden blijft bouwen aan het fundament dat als 
basis dient voor een betrouwbare overheid. Specifieke aandacht zal dan ook moeten 
gaan naar het verder integreren van gegevensbescherming in de organisatie en het 
blijvend verhogen van het privacybewustzijn van zowel het bestuur en management 
als de medewerkers.  
De belangrijkste aanbevelingen van de FG zijn:  

• Richt een helder systeem in waardoor de verantwoordelijkheden voor 
privacy en informatieveiligheid duidelijk zijn belegd en de periodieke 
monitoring van het juist gebruik van persoonsgegevens wordt toegepast.  

• Zet in op verdere uitvoering van de verbeterplannen om te voldoen aan de 
normen uit de Wet politiegegevens (Wpg).  

 
 
Opvolging aanbevelingen  
Wij zullen uitvoering geven aan de aanbevelingen van de Functionaris 
Gegevensbescherming. Voor een aantal van de aanbevelingen zijn al de nodige 
acties uitgezet. Via het volgende FG-jaarverslag zult u worden geïnformeerd over de 
acties en verbetermaatregelen van het college in 2025. 
 
Hoogachtend, 
 
 
burgemeester en wethouders van Leeuwarden, 
 
 
 
burgemeester. 
{{Signer1}} 
 
 
 
 
 
 
secretaris. 
{{Signer2}} 
 
 
 
 
 
 
*Dit document is rechtsgeldig digitaal ondertekend. 

 


